
                         Protokół Nr XXVII/2009 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  14 sierpnia  2009 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
Radny Mieczysław Jączek usprawiedliwił swoją nieobecność u przewodniczącego 
rady ze względów zdrowotnych. Radny Jan Fraszko usprawiedliwił swoją 
nieobecność u przewodniczącego rady. 

                                                        
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Anna Szynkowska-Borkowska - Sekretarz Gminy 
• Pan Jakub Podruczny  – Radca Prawny 
• Pan Janusz Sokoliński –  w zastępstwie Kierownika  

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 

UŜyteczności Publicznej w Dąbkach 
• Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Koordynator 

Samorządowy, Radny Rady Powiatu Sławieńskiego 
 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 
2 do niniejszego protokołu. 
 
                                                                 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
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Na Sekretarza powołano radnego Jana Mikołajczyka. W 
głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosując                                               

następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących  się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
 
 
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na XXVII Sesję Rady Gminy Darłowo( zał. Nr  4). 
 

Porządek obrad: 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu   z XXVI sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  15 czerwca 2009  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  
• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 

aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
 
3.    Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXVI  sesji   Rady   
Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                                        
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 rok  . 
DRUK NR 72/2009. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji przystąpienia Gminy Darłowo do 
tworzącego się Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą: Darłowska 
Lokalna Grupa Rybacka  . DRUK NR 73/2009. 



 
                                                       - 3 - 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia z 
Powiatem Sławieńskim oraz udzielenia Powiatowi Sławieńskiemu pomocy rzeczowej. 
DRUK NR 74/2009. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bobolin (dot. 
dz. nr geodez. 120/67 ) . DRUK NR 75/2009. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Dąbki (dot. dz. 
nr geodez.175/6;175/8)  . DRUK NR 76/2009. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wicie (dot. dz. 
nr geodez. 10/3;10/17) . DRUK NR 77/2009. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wicie (dot. dz. 
nr 7/4; 7/10 ;8/1)  . DRUK NR 78/2009. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 281/1 w JeŜycach)  . DRUK NR 79/2009. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 135/4 w Dobiesławiu)  . DRUK NR 80/2009. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia prawa własności gruntu na rzecz 
uŜytkownika wieczystego  (dot. dz. nr 79/1 w Dąbkach). DRUK NR 81/2009. 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia 
nieruchomości (dot. części działek nr geodez. 34/1 w Zagórzynie)  . DRUK NR 
82/2009. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności przesyłu (dot. 
dz. nr 30 w Wiciu)  . DRUK NR 83/2009. 
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności przesyłu (dot. 
dz. nr 280 w Kopań)  . DRUK NR 84/2009. 
 
21. Wolne wnioski i zapytania. 
 
22. Zakończenie sesji. 
W głosowaniu nad  w/w  porządkiem obrad  wzięło udział 13 radnych, 
głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 

 
Ad. 1.4.Przyjęcie protokołu  z XXVI sesji V kadencji Rady 
Gminy     Darłowo z dnia  15 czerwca 2009  roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XXVI   sesji V kadencji  
Rady Gminy Darłowo z dnia  15 czerwca  2009 roku był do wglądu w Biurze 
Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony jedną godzinę przed sesją w celu 
naniesienia ewentualnych poprawek. 
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Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, 
głosując następująco: 
• 13 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XXVI sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  15 czerwca    
2009  roku. 
 

 
Ad. 2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z 
podaniem aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Anna Szynkowska-Borkowska 
przedstawiła sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami, tj. od 15 
czerwca  2009 roku do 13 sierpnia  2009 roku: 
„1)Wójt uczestniczył w rozprawie dotyczącej opodatkowania elektrowni 
wiatrowych w Naczelnym Sądzie Administracyjnym w Warszawie. Wyrok 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie został zaskarŜony przez 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Koszalinie do Naczelnego Sądu 
Administracyjnego. W dniu 21 lipca br odbyła się rozprawa. Wyrok NSA nie 
jest korzystny dla Gminy Darłowo. Naczelny Sąd Administracyjny w 
Warszawie orzekł, Ŝe po wejściu w Ŝycie zmiany prawa budowlanego w 2005 
roku elektrownia wiatrowa nie jest budowlą, tylko urządzeniem technicznym, 
a jako budowlę naleŜy traktować jedynie części budowlane czyli fundament i 
maszt. Podatkiem od nieruchomości naleŜy opodatkować tylko części 
budowlane tj. fundament i maszt. W  związku z takim stanowiskiem NSA w 
znacznym stopniu obniŜą się wpływy z podatku od nieruchomości od 
elektrowni wiatrowych. 
2) Wójt na spotkaniu w Sławnie podpisał porozumienie w sprawie programu 
usuwania azbestu. 
3) Odbyło się równieŜ spotkanie z przedstawicielami firmy Cedir w sprawie 
opracowania wniosku na dofinansowanie w ramach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko Priorytet i Gospodarka Wodno-ściekowa na 
budowę oczyszczalni ścieków w Rusku. 
4) Wójt uczestniczył w spotkaniu w Gminie Malechowo w sprawie zawiązania 
Darłowskiej Lokalnej Grupy Rybackiej. 
5) Wójt wziął udział w uroczystości wręczenia dyplomów gratulacyjnych dla 
najlepszych uczniów szkół podstawowych i gimnazjów z terenu Gminy 
Darłowo, która odbyła się  w Zespole Szkół Nr 3 w Dąbkach. 
Wójt w okresie między sesjami przyjął około 50 interesantów w sprawach: 
pracy, kupna działek, wydzierŜawienia gruntów,  podatkowych oraz 
kanalizacji. 
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Następnie p. Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo 
przedstawiła kondycję finansową gminy na dzień 12 sierpnia 2009 roku (zał. 
Nr 5): 

1) stan konta na rachunku podstawowym: 301 532,76 zł 
2) w bieŜącym miesiącu wpłynie jeszcze subwencja oświatowa: 

464 062,00 zł 
3) moŜemy skorzystać z kredytu na rachunku bankowym w wysokości: 

500 000,00 zł 
4) wpływy z podatku od nieruchomości od osób prawnych: ok. 

300 000,00 zł 
5) wydatki do poniesienia w sierpniu 2009: 
• środki dla szkół: 600 000,00 zł 
• wynagrodzenia plus pochodne: 300 000,00 zł 
• wypłata świadczeń rodzinnych: 185 000,00 zł 
• rachunki bieŜące: 224 053,24 zł 
• rachunek za prace przy budowie oczyszczalni: 178 000,00 zł. 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜsze sprawozdanie bez uwag. 

 
Ad. 3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o  realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 

 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo realizację uchwał podjętych na XXVI sesji 
przedstawiła p. Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz gminy (zał. Nr 6). 
        
Ad. 4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                 
Na sesji radni nie złoŜyli interpelacji. 
               
Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na 
XXVI  sesji   Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między 
sesjami.                                    
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
zgłoszone na XXVI sesji oraz w okresie między sesjami przedstawiła p. Anna 
Szynkowska-Borkowska – Sekretarz gminy.(zał. Nr 7). 
Odpowiedzi zostały udzielone: radnemu p. Szymonowi Krawczukowi oraz 
sołtys Sołectwa Palczewice  p. Barbarze Kurczewskiej. 
  
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji 
Rady    Gminy   Darłowo. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
informację o działaniach komisji rady gminy (zał. Nr 8): 
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„Wysoka Rado 
W okresie od 15 czerwca   2009 roku ,  to jest od daty XXVI  sesji Rady 
Gminy Darłowo V kadencji:  
następujące komisje odbyły posiedzenia: 
 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i  
Infrastruktury Technicznej odbyła: 
1 posiedzenie:  12 sierpnia   2009 roku   zajmując się następującą tematyką: 
 
1.   Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVII   sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
 

Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu  odbyła: 

1 posiedzenie:   12 sierpnia    2009 roku   zajmując się następującą 
tematyką: 

 
1.   Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVII  sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
 

Komisja Oświaty i  Kultury Fizycznej odbyła: 
1 posiedzenie:  12 sierpnia    2009 roku   o  następującej tematyce: 
 
1.Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
     
                                     
Komisja Prawa , Opieki Społecznej i Zdrowia odbyła: 
2 posiedzenia: 9 i 28 lipca   2009 roku  zajmując się następującą 
problematyką:                                        
 

1. Wyjazd w teren w celu sprawdzenia działalności świetlic 
środowiskowych.                                                                                                                  

 
Komisja Rewizyjna odbyła: 
1  posiedzenie: 24 lipca  2009 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 

1. Wyjazd w teren: sprawdzenie  miejscowości nadmorskich     
    w trakcie  sezonu turystycznego: KOPAŃ i WICIE. 

 
                                                   
Komisja Uzdrowiskowa  odbyła: 
1  posiedzenie : 12 sierpnia  2009 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 
1.   Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
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Komisja Organizacyjno-Programowa  odbyła : 
1 posiedzenie : 5 sierpnia   2009  roku zajmując się tematyką ustalenia daty 
i porządku obrad  XXVII    Sesji Rady Gminy.” 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła informację bez uwag. 
 
 
 
Ad. 7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
 
Sołtysi Gminy Darłowo złoŜyli następujące wnioski: 

• p. Wanda Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo w sprawach (zał. Nr 9):  
1) postawienia lamp między Cisowem a Kopań, 
2) naprawy pobocza na drodze Cisowo-Kopań, 
3) wymalowania przystanku, 
4) odnowienia świetlicy w Cisowie, 
5) połączenia drogi z płyt z brukiem przed kościołem, 
6) doprowadzenia wody na cmentarzu przy kościele, 
7) wyczyszczenia rowów. 

 
• p. Zofia Krakowiak – Sołtys Sołectwa Kopań w sprawach (zał. Nr 10): 

1) wyrównania i załatania dziur na poboczu przy drodze powiatowej 
Cisowo-Kopań, 

2) odkrzaczenia drogi powiatowej, 
3) załoŜenia lamp do tzw. „rybakówki”. 

  
• p. Maria Michalska – Sołtys Sołectwa Stary Jarosław w sprawach (zał. 

Nr 11): 
1) rozplantowania ziemi, 
2) ogrodzenia cmentarza, 
3) wcześniejszego uruchamiania oświetlenia ulicznego. 
 

• p. Jadwiga Solecka – Sołtys Sołectwa Wiekowice w sprawie (zał. Nr 12): 
1) postawienia tablicy informacyjnej z nr 64 w tej miejscowości. 

 
• p. Iwona Glaza – Sołtys Sołectwa Zakrzewo w sprawach (zał. Nr 13 i 

13a): 
1) uruchomienia internetu na świetlicy w Zakrzewie, 
2) naprawy nieczynnych lamp oświetleniowych. 

 
 
W dyskusji udział wzięli: 

• p. Maria Michalska – Sołtys Sołectwa Stary Jarosław: ogłoszenia o 
przerwie w dostawie wody były zmieniane kilkakrotnie, czym to 
było spowodowane?  
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• p. Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu UŜyteczności 
Publicznej: prowadzone prace były zaleŜne od dźwigu, stąd te 
zmiany w ogłoszeniach o przerwie w dostawie wody. 

• p. Wanda Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo: otrzymała pismo 
informujące, Ŝe rada gminy na ostatniej sesji podjęła uchwałę w 
sprawie sprzedaŜy dz. nr geodez. 307 w Cisowie. Po raz kolejny 
pani Sołtys wyraziła zdziwienie, jak gmina mogła przekształcić 
staw w działkę budowlaną. Czy były uzgodnienia z konserwatorem 
zabytków? Na swojej prywatnej działce mówczyni nie moŜe 
zniwelować Ŝadnego pagórka i wyciąć drzew, bo jest to pod 
nadzorem konserwatora zabytków. W imieniu mieszkańców 
Cisowa p. Wanda Hańczaryk składa oficjalny protest do Urzędu 
Marszałkowskiego przeciwko sprzedaŜy w drodze przetargu w/w 
działki.  

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: po raz kolejny 
wnosi o wstrzymanie sprzedaŜy działek 98/22 i 98/24 w Wiciu i 
pozostawienie tych nieruchomości w zasobach gminnych z 
przeznaczeniem na miejsce rekreacji sportowej, plac na imprezy 
masowe i ogólnodostępny parking. Na pierwszym przetargu w/w 
działki nie zostały sprzedane. Kolejny przetarg ma się odbyć 15 
września 2009 roku. Komisja Rewizyjna poparła mieszkańców 
Wicia, składając wnioski w sprawach: wyłączenia ze sprzedaŜy 
działek nr 22 i 24, wykonania punktów świetlnych oraz pomocy w 
rozwiązaniu problemu zalewania części tej nadmorskiej 
miejscowości. W odpowiedzi Wójt potwierdził tylko wykonanie 
punktów świetlnych, ale ze względu na brak środków finansowych, 
realizacja tego zadania przeciągnie się w czasie. Sprawa 
oświetlenia ciągnie się juŜ od 10 lat. Droga w Wiciu jest w bardzo 
fatalnym stanie. Z funduszu sołeckiego Wicie ma przyznane ok. 7 
tys. zł, ale trzeba najpierw zrobić operaty. Sołtys zaproponował 
wspólne spotkanie mieszkańców , Zarządu Melioracji oraz Wójta i 
rozwiązanie problemu obniŜenia o 10 cm wód gruntowych.  

• p. Bogusław Strack – mieszkaniec Wicia: poparł wniosek o 
wyłączenie ze sprzedaŜy działek 98/22 i 98/24 w Wiciu. 
Mieszkańcy i inwestorzy tej nadmorskiej miejscowości od sześciu 
lat zwracają się z wnioskami o przyłączenie do jakiejś kanalizacji. 
Istniejąca oczyszczalnia nie ma juŜ mocy przerobowych. Mówca 
zaapelował:  „nie róbcie z Wicia drugiej Rumunii”, „jezioro Kopań 
zaraz zakwitnie”, „otwórzcie oczy na to Wicie”, „jest XXI wiek, a 
w miejscowości brak jest oświetlenia”. Ludzie na razie 
przyjeŜdŜają do Wicia, ale za chwilę przestaną tu przyjeŜdŜać. To 
nie jest normalne, Ŝeby „zarzynać kurę znoszącą złote jajka”. W 
Wiciu była Komisja Rewizyjna, poparła trzy pilne sprawy do 
rozwiązania: 1) wycofanie ze sprzedaŜy działek 22 i 24, 2) 
załoŜenie lamp, 3) zalewanie nieruchomości przy ul. Wczasowej. 
Nic z tych wniosków nie zostanie zrealizowane. 
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• p. Zdzisław Szulc – mieszkaniec Wicia: zapytał Wójta czy jest 

skłonny spotkać się z mieszkańcami i Zarządem Melioracji w 
sprawie rozwiązania problemu podtapiania nieruchomości w 
Wiciu. W tej miejscowości funkcjonuje z dobrym skutkiem 13 
ośrodków wczasowych. Latem przebywa w tej  miejscowości  ok. 
tysiąca ludzi. Zainwestowanych jest tu ponad 20 mln zł. Po raz 
kolejny mieszkańcy zwracają się o pomoc w rozwiązaniu ich 
najwaŜniejszych problemów. 

• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: rada sołecka złoŜyła 
wniosek o nadanie nazw wszystkim pozostałym ulicom Bobolina i 
jednocześnie uporządkowanie numeracji. Na zrobienie samych 
map rada sołecka wydatkowała 300 zł. Sołtys w imieniu 
mieszkańców zwrócił się do Wójta o przyśpieszenie prac nad tym 
wnioskiem i  kompleksowe uporządkowanie nazewnictwa i 
numeracji w tej miejscowości. Sołectwo Bobolin otrzymało 
propozycję  funduszu sołeckiego w wysokości  9,5 tys. zł i stąd 
pytanie, czy moŜna te środki przeznaczyć na  tablice z numeracją 
domostw i tablice z nazwami ulic. Sołtys poprosił o przygotowanie 
projektów uchwał w/w sprawach na kolejną sesję.       

• p. Piotr Skoczek – Sołtys Sołectwa Dobiesław: poprosił Wójta o 
wyznaczenie osoby w urzędzie, która by telefonicznie udzielała 
informacji na temat funduszu sołeckiego albo o zorganizowanie 
spotkania z sołtysami w/w sprawie. 

• Wójt p. Franciszek Kupracz: na ostatniej sesji rada gminy 
uchwaliła środki na fundusz sołecki. Wysokość funduszu dla 
poszczególnych sołectw wynika z ustawy. W gminie nie będzie 
urzędnika, który instruował by sołtysów w sprawach funduszu 
sołeckiego. Sołtysi są świadomi i nikt z urzędników nie będzie ich 
pouczał. Wójt zrobi wszystko, aby te pieniądze były wykorzystane  
zgodnie z wolą mieszkańców sołectw. Do rozliczenia środków 
sołeckich  zgodnie z obowiązującymi przepisami będzie 
wyznaczony urzędnik. Regulacje dotyczące funduszu sołeckiego 
znajdują się w ustawach: o finansach publicznych, o samorządzie 
gminnym i funduszu sołeckim. KaŜdy bije się o swój interes. A 
rolą wójta i rady jest dbanie o interes całej gminy. Wicie nie jest 
pępkiem gminy, bo takich nadmorskich miejscowości  jest wiele: 
Kopań, Cisowo, Bobolin, Dąbki. My robimy wszystko, Ŝeby Wicie 
było naszą perełką. W sprawie kanalizacji były prowadzone 
rozmowy z Gminą Postomino, ale podjęta została decyzja o 
zagospodarowaniu ścieków we własnym zakresie. W trakcie 
realizacji jest oczyszczalnia w Rusku. Był czas, Ŝe oczyszczalnia w 
śukowie Morskim miała być oczyszczalnią regionalną, ale to juŜ 
historia i nie ma co wracać do przeszłości. W latach 1996-1997 
powstała koncepcja zagospodarowania ścieków z całej gminy i jest 
ona realizowana. Po wykonaniu przesyłu z Dąbek będzie 
realizowany przesył z Wicia. I obojętnie kto będzie wójtem, 
inwestycje muszą być kontynuowane. W Dąbkach i w okolicy 
odpoczywa ok. 6 tys. wczasowiczów,  w Wiciu i okolicy  ok. 3 tys.  
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• KaŜdy mieszkaniec w najbliŜszym czasie dostanie protokół do 

wypełnienia, w którym chodzi o udokumentowanie ilości 
mieszkańców na kilometr sieci kanalizacyjnej. Minimum to 120 
mieszkańców na jeden kilometr. Formalności te są niezbędne do 
składania wniosków o środki unijne. W sprawie zorganizowania 
spotkania z Zarządem Melioracji dot. problemów Wicia, Wójt 
powiedział, Ŝe nie widzi Ŝadnych przeszkód, ale wolał by, aby 
inicjatywa  wyszła bezpośrednio od mieszkańców. Nawet czasowe 
rozwiązanie i poprawa stanu dróg poprzez zakładanie płyt jomb, 
według Wójta jest bardzo dobre, bo na to tylko było gminę stać. 
Odnośnie sprawy Cisowa, Wójt powiedział , Ŝe w urzędzie gminy 
nikt nie odpowiada za tereny konserwatorskie. Był czas na uwagi 
przy uchwalaniu planu zagospodarowania przestrzennego gminy. 
Do urzędu gminy wpłynął wniosek mieszkańca Cisowa o sprzedaŜ 
działki 307. Wójt, zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 
przygotował projekt uchwały, a rada gminy w głosowaniu podjęła 
taką, a nie inną decyzję. Teraz  Wójt ma tylko dylemat czy 
wykonać uchwałę rady, czy jej nie realizować. W odpowiedzi 
Sołtysowi Bobolina, Wójt podkreślił Ŝe w chwili obecnej brak jest 
środków finansowych w budŜecie na uporządkowanie numeracji i 
nadanie nazw ulicom. JeŜeli mieszkańcy tej miejscowości 
zadecydują, Ŝe środki sołeckie w wysokości 9,5 tys. zł mają być 
przeznaczone na ten cel, to ani rada, ani wójt nie są władni do 
zmiany tej decyzji, podjętej w demokratyczny sposób. Do sprawy 
nazewnictwa ulic i numeracji domów Wójt powróci w momencie 
wygospodarowania pieniędzy na ten cel.  

• p. Edward Grabowski – Sołtys Sołectwa JeŜyce: trzeba po raz 
kolejny wypełniać wnioski o eternicie. MoŜe Gmina Darłowo  
dołoŜyła by pieniędzy dla tych mieszkańców, którzy muszą 
usuwać eternit, tak jak się to dzieje w innych gminach. Sołectwo 
JeŜyce otrzymało propozycję rozdysponowania 8 tys. zł funduszu 
sołeckiego. Do skończenia są drogi (w Porzeczu i w JeŜyczkach) , 
ale jest to za mało pieniędzy, czy moŜna przekroczyć ten fundusz 
o 2-3 tys. zł ? Od ponad roku nie ma Ŝadnego pracownika 
sprzątającego wieś. ChociaŜby na przystanku było sprzątnięte.  

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: przez ostatni okres 
było mówione, Ŝe wszystkie pieniądze idą na inwestycje w Wiciu i 
w Dąbkach. W Wiciu nie poszło nawet 100 zł, pomimo sprzedaŜy 
działek w tej miejscowości za ok. 1 mln 300 tys. zł. Sołtys 
poprosił po raz kolejny o podanie konkretnego terminu wykonania 
oświetlenia w Wiciu. Wyraził takŜe Ŝyczenie, Ŝeby chociaŜ 300 tys. 
zł było zainwestowane w tą miejscowość. Mieszkańcy i inwestorzy 
czują się oszukani, poniewaŜ przy tak duŜej sprzedaŜy mienia z 
tej miejscowości  i wpływach z pobieranej opłaty miejscowej, w 
dalszym ciągu nie są rozwiązane podstawowe problemy.  

• p. Piotr Skoczek – Sołtys Sołectwa Dobiesław: zapytał co z 
realizacją wniosku o zagospodarowanie placu zabaw i rocznego 
budŜetu we wsi? 
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• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: jedynie brak 
środków finansowych powoduje to, Ŝe lampy nie są zrealizowane. 
Ale nic nie będzie zmieniane. Kryzys spowodował znaczny spadek 
sprzedaŜy mienia i to jest główny powód, Ŝe gmina nie moŜe 
zlecać zadań, bo nie jest w stanie zapłacić za nie w gotówce. 
SprzedaŜ mienia zaplanowana na ok. 6 mln zł, wykonana jest 
tylko  w 20-25%. W rachunkach do zapłacenia jest ok. 2 mln zł. 
Faktura za oczyszczalnię ścieków wynosi ok. 170 tys. zł. Do 
uzyskania środków unijnych są coraz gorsze procedury. Na 
wykonanie dokumentacji w Wiciu wydatkowano ok. 200 tys. zł, a 
Sołtys Wicia twierdzi, Ŝe nie wydano nawet 100 zł na tą 
miejscowość. Aktualnie opracowywany jest wspólnie z powiatem 
program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest. 
Przystąpiono równieŜ do opracowania gminnego programu, 
dlatego Wójt poprosił Sołtysów o współpracę i podawanie do gminy 
niezbędnych danych. Środki funduszu sołeckiego będą 
rozdysponowane zgodnie z wolą mieszkańców. Ani wójt ani rada 
nie moŜe nic zmieniać. Jest to budŜet roczny i w ciągu jednego 
roku musi być rozliczony, zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
Pracowników wykonujących prace społeczno-uŜyteczne nie ma w 
ogóle zatrudnionych w tym roku, ze względu na brak umowy w 
tym temacie z Powiatowym Urzędem Pracy. W Gminnym 
Zakładzie UŜyteczności Publicznej w Dąbkach czasami sprzątają 
osoby, które prace te mają zasądzone prawomocnym wyrokiem. 
Problem z podłączeniem internetu w Zakrzewie jest znany 
Wójtowi, ale z tym nie moŜe sobie poradzić nawet specjalistyczna 
firma informatyczna z Darłowa. Niezbędny jest wyŜszy maszt. W 
odniesieniu do wniosku  Sołtysa  Dobiesławia, Wójt powiedział, Ŝe 
pomysł zagospodarowania terenu połoŜonego w bezpośrednim 
sąsiedztwie sali wiejskiej jako rekreacyjny  jest bardzo dobry, ale 
ze względu na brak środków finansowych, niemoŜliwy do 
zrealizowania.   

• p. Bogusław Strack – mieszkaniec Wicia: mieszkańcom bardzo 
zaleŜy na zainstalowaniu oświetlenia. Mówca poinformował o 
fatalnym stanie drogi, wykonanej 3 lata temu przez firmę ze 
Słowina. Płyty pękają, rozsuwają się, co stanowi ogromne 
niebezpieczeństwo dla zdrowia. Następnie zapytał dlaczego jak nie 
ma prądu w Wiciu to jednocześnie nie ma wody. Ostatnio przez 4 
godziny nie było prądu i jednocześnie wody. Czy była by 
moŜliwość, aby przepompownię z Wicia podłączyć do jakiejś innej 
wsi? 
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• p. Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu UŜyteczności 

Publicznej w Dąbkach: w Wiciu są trzy przepompownie i kaŜda z 
nich zasilana jest z innej trafo. Gdyby nie było drugiej studni w tej 
miejscowości to w ogóle nie było by wody. GZUP nie puści wody, 
gdy brak jest prądu. Do nieruchomości połoŜonych wyŜej docierała 
by ewentualnie woda, natomiast do tych usytuowanych niŜej 
płynęły by ścieki zamiast wody. Na Zakład Energetyczny i przerwy 
w dostawie energii elektrycznej, niestety nikt nie ma wpływu.       

• Na tym dyskusję zakończono. 
 

 
Wójt p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo wręczył 
akt nadania stopnia awansu zawodowego nauczyciela 
mianowanego p. Krzysztofowi Fortuna – nauczycielowi ze 
Starego Jarosławia, który złoŜył na sesji  ślubowanie. 
                         
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy 
Darłowo na 2009 rok  . DRUK NR 72/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 14). 
Uzasadnienie: 
„Wójt wniósł o dokonanie następujących zmian w budŜecie gminy na rok 
2009: 
Zmniejszono udziały z podatku dochodowego od osób fizycznych o kwotę 51 
zł. W związku ze zgodnością zapisów z Ministerstwem Finansów naleŜy 
dokonać tej drobnej korekty w budŜecie Gminy. Wójt wniósł równieŜ o 
zwiększenia dochodów z następujących źródeł: 

• mandaty, grzywny i kary: 535 000,00 zł 
• odsetki od nieterminowo opłaconych podatków i opłat: 18 136,00 zł 
• dotacja rozwojowa dla Zespołu Szkół w Dąbkach pn. „Zdrowe ciało, 

sprawny umysł”: 11 100,00 zł. 
Środki z uzyskanych dochodów w wysokości 564 185 zł Wójt zaproponował 
przeznaczyć na: 

• zapłacenie składki członkowskiej do Stowarzyszenia Gminy 
Przyjaznych Energii Odnawialnej: 538,00 zł 

• utrzymanie straŜy gminnej: 443 000,00 zł (w tym: zakupy 
inwestycyjne: samochód, fotoradar-kosz i koszty z nim związane), 

• prowizja od kredytu: 12 500,00  zł 
• wykonanie zadania: „Zdrowe ciało, sprawny umysł”: 11 100,00 zł 
• budowa oczyszczalni ścieków (inspektor nadzoru, studium 

wykonalności): 97 000,00 zł. 
NaleŜy dokonać przeniesień wydatków budŜetowych na kwotę 260 000,00 zł. 
Rozszerzając zadanie: „Wykonanie pomostu przy plaŜy przyjeziornej w 
Dąbkach, którego obecna nazwa powinna brzmieć: „Zagospodarowanie plaŜy 
przyjeziornej, budowa pomostu wraz z postawieniem witacza Dąbki”, naleŜy 
przeznaczyć   dodatkowo 60 000,00 zł przenosząc je z budowy sal 
gimnastycznych.  
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Wójt zaproponował przeniesienie środków z remontu świetlic wiejskich w 
wysokości 200 000,00 zł na inwestycje w świetlicach. Załącznik nr 4 do 
uchwały budŜetowej naleŜy uaktualnić. „ 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił  pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 10 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/370/2009  w sprawie  zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 
2009 rok   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 15 ). 
 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji przystąpienia 
Gminy Darłowo do tworzącego się Stowarzyszenia – Lokalna 
Grupa Rybacka pod nazwą: Darłowska Lokalna Grupa 
Rybacka  . DRUK NR 73/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 16). 
Uzasadnienie: 
„W październiku 2008 roku został oficjalnie zatwierdzony Program 
Operacyjny „ZrównowaŜony rozwój sektora rybołówstwa i nadbrzeŜnych 
obszarów rybackich 2007-2013”. Program ten został stworzony, aby 
realizować cele polskiej polityki rybackiej, w tym racjonalizację gospodarki  
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Ŝywymi zasobami wód, poprawę efektywności i podniesienia 
konkurencyjności polskiego sektora rybackiego i przetwórstwa ryb oraz 
poprawę jakości Ŝycia na obszarach zaleŜnych od rybactwa. Nowością w 
programie jest Oś priorytetowa 4: „ZrównowaŜony rozwój obszarów 
zaleŜnych od rybactwa”. Oś ta ma przyczynić się do aktywizacji społeczności 
obszarów, na których jest lub była prowadzona działalność związana z 
sektorem rybackim. Działania będą skierowane do całej lokalnej 
społeczności i nie będą ograniczać się jedynie do wąskiej grupy zawodowej. 
W tym celu powstawać będą stowarzyszenia, które będą się ubiegać o 
nadanie im  statusu lokalnych grup rybackich (LGR). Stowarzyszenia te 
przygotowują i będą wdraŜać lokalne strategie rozwoju obszarów rybackich 
(LSROR). 
 
Przystąpienie Gminy Darłowo do tworzącego się Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Rybacka pod nazwą Darłowska Lokalna Grupa Rybacka  ma na celu: 

• poprawę rozwoju gminy, 
• lepszą absorpcję środków strukturalnych z Unii Europejskiej, 
• wymianę informacji pomiędzy członkami stowarzyszenia, 
• konsolidację działań członków stowarzyszenia na rzecz rozwoju 

obszarów zaleŜnych od rybactwa leŜących na terenie gmin 
wchodzących w skład stowarzyszenia”. 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił  pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/371/2009  w sprawie deklaracji przystąpienia Gminy 
Darłowo do tworzącego się Stowarzyszenia – Lokalna Grupa 
Rybacka pod nazwą: Darłowska Lokalna Grupa Rybacka   
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo.(  zał. Nr  17 ). 
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Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
zawarcie porozumienia z Powiatem Sławieńskim oraz 
udzielenia Powiatowi Sławieńskiemu pomocy rzeczowej. 
DRUK NR 74/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 18). 
Uzasadnienie: 
„Mając na uwadze potrzeby osób niepełnosprawnych, wynikające z 
rehabilitacji – Gmina Darłowo pokrywa koszty dojazdu dla uczestników 
Warsztatów Terapii Zajęciowych, które są prowadzone przez Stowarzyszenie 
„Akson”. W wyniku przeanalizowania powyŜszej sprawy od strony prawnej, 
zachodzi konieczność podjęcia uchwały przez radę gminy w sprawie 
wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Sławieńskim oraz 
udzielenia pomocy rzeczowej w postaci ponoszenia kosztów dowozu 
uczestników na zajęcia rehabilitacyjne”. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                                               
                                             
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/372/2009  w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Powiatem Sławieńskim oraz udzielenia 
Powiatowi Sławieńskiemu pomocy rzeczowej  została podjęta 
przez Radę Gminy Darłowo.( zał. Nr 19 ). 
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Bobolin (dot. dz. nr geodez. 120/67 ) . DRUK NR 
75/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 20). 
Uzasadnienie: 
„W dniu 15 lutego 2009 roku został złoŜony wniosek w sprawie nadania 
numeru porządkowego dla nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 
120/43 połoŜonej w miejscowości Bobolin. Na tym terenie powstało 
kilkanaście  działek i niezbędne jest nadanie nazwy ulicy dla drogi 
dojazdowej do wydzielonych nieruchomości, między innymi do działki nr 
120/34. 
W obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego teren ten 
przeznaczony jest pod zabudowę mieszkaniową, usługi nieuciąŜliwe oraz 
zabudowę związaną z produkcją rolną, oznaczony symbolem MU-1. 
Proponowana nazwa ulicy w miejscowości Bobolin: „Bałtycka”.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił  pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 W dyskusji udział wzięli: 

• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Sołectwa Bobolin: rada sołecka 
opracowała i  złoŜyła wniosek o nadanie nazw pozostałym ulicom 
Bobolina oraz uporządkowanie numerów adresowych posesji. Rada 
sołecka wnioskowała, aby wprowadzenie nowego nazewnictwa i 
numeracji zostało załatwione w sposób jak najmniej naraŜający 
mieszkańców na koszty.  Sołtys poprosił, aby załatwić tą sprawę 
kompleksowo na następnej sesji. 
                                     
  

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: na wszystko potrzebne 
są pieniądze. JeŜeli rada gminy uchwali nowe nazwy ulic i numerację , 
to trzeba zrobić nowe tablice, a na razie nie ma na to środków 
finansowych. NaleŜy sobie zdawać sprawę równieŜ z konieczności 
wymiany dowodów osobistych i praw jazdy oraz innych dokumentów 
przez mieszkańców. Jak będą pieniądze, to wtedy będzie podjęta 
decyzja.  

                                                       
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, 
głosując następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/373/2009  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Bobolin (dot. dz. nr geodez. 120/67 )  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo.( zał. Nr 21 ). 
 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Dąbki (dot. dz. nr geodez.175/6;175/8)  . DRUK 
NR 76/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 22). 
Uzasadnienie: 
„  W dniu 1 kwietnia 2009 roku został złoŜony wniosek w sprawie nadania 
nazwy ulicy „Władysława” dla nieruchomości oznaczonej numerem 
geodezyjnym 175/6 i 175/8 połoŜonej w miejscowości Dąbki. Z wnioskiem tym 
wystąpili właściciele działek leŜących przy w/w drodze. PowyŜsza propozycja 
została przedłoŜona Radzie Sołeckiej Dąbek, która ją zaopiniowała 
negatywnie ze względu na turystyczny charakter miejscowości i związane z 
nią nazewnictwo ulic. Pismem z dnia 20 maja br poinformowano 
wnioskodawców o stanowisku rady sołeckiej, jednak wnieśli oni ponownie 
prośbę o nadanie w/w nazwy. 
W obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego teren ten 
przeznaczony jest pod drogę publiczną klasy drogi dojazdowej, oznaczony 
symbolem KD. W związku z tym, Ŝe brak jest szczegółowych przepisów 
dotyczących nadawania nazw ulicom, które to precyzowałyby nazewnictwo 
ulic i nie ma przeciwwskazań do nadania proponowanej przez 
wnioskodawców nazwy „Władysława”, Wójt Gminy Darłowo postanowił 
przedłoŜyć projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na w/w drogę 
połoŜoną w obrębie ewidencyjnym Dąbki.” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił  NEGATYWNĄ  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił   NEGATYWNĄ  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W dyskusji udział wzięli: 

• p. Szymon Krawczuk – radny: wyraził swój zdecydowany sprzeciw w 
stosunku do proponowanej nazwy ulicy „Władysława”. Dąbki są 
miejscowością typowo turystyczną, nadmorską, uzdrowiskową i nazwy 
ulic powinny być nadawane w zakresie tematycznym zbliŜonym do 
funkcji tego kurortu. 
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• p. Jan Małecki – radny: jest to bardzo trudny temat. Najlepiej , aby 
nazwy ulic nadawane były  wtedy, gdy nikt nie mieszka.  Rada sołecka 
Dąbek powinna się spotkać i zaproponować kompleksowo nazwy ulic, 
tak jak to zrobiła rada sołecka w Bobolinie.  

• p. Józef Szymacha – radny: rada sołecka w Dąbkach wyraziła swoją 
negatywną opinię dotyczącą nazwy ulicy „Władysława”. Nazwy ulic w 
tej nadmorskiej miejscowości powinny być tematycznie związane z 
funkcją wczasową i  z dotychczas uchwalonymi nazwami ulic.  

• p. Franciszek Kupracz – Wójt: powiedział, Ŝe naleŜy przychylać się do 
tego , czego chcą mieszkańcy. Wszyscy zaproponowali taką nazwę, 
dlatego został sporządzony projekt uchwały. Poprosił radę o podjęcie 
decyzji  poprzez głosowanie.   

 
                                                        
W związku z brakiem  dalszych głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, 
głosując następująco: 4 głosy „za”, 7 głosów „przeciw”, 2 głosy  
„wstrzymujące się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała   w sprawie 
nadania nazwy ulicy w miejscowości Dąbki (dot. dz. nr 
geodez.175/6;175/8)  NIE  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo.  
 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Wicie (dot. dz. nr geodez. 10/3;10/17) . DRUK 
NR 77/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 23). 
                                               
Uzasadnienie: 
„W dniu 2 czerwca 2009 roku został złoŜony wniosek w sprawie nadania 
numeru porządkowego dla działki oznaczonej numerem geodezyjnym 410 
(powstałej po scaleniu dz. 10/13 i 10/14) połoŜonej w miejscowości Wicie. Na 
terenie tym powstało kilkanaście działek i niezbędne jest nadanie nazwy 
ulicy dla drogi dojazdowej do wydzielonych działek i między innymi do 
działki nr 410. W obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego 
teren ten, oznaczony numerami 10/3 i 10/17 przeznaczony jest pod drogę 
publiczną klasy drogi lokalnej, oznaczony symbolem KL. 
          Propozycja nazwy ulicy: „Wydmowa”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/374/2009  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Wicie (dot. dz. nr geodez. 10/3;10/17)  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. ( zał. Nr 24 ). 
 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Wicie (dot. dz. nr 7/4; 7/10 ;8/1)  . DRUK NR 
78/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 25). 
Uzasadnienie: 
„W dniu 15 maja 2009 roku został złoŜony wniosek w sprawie nadania 
numeru porządkowego dla nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 
7/14 połoŜonej w miejscowości Wicie. Na terenie tym powstało kilkanaście 
działek i niezbędne jest nadanie nazwy ulicy dla drogi dojazdowej do 
wydzielonych działek i miedzy innymi do działki nr 7/14. 
W obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego teren ten 
przeznaczony jest pod zabudowę usług turystyki, oznaczony symbolem UT-1, 
oraz zabudowę mieszkaniową, usługi nieuciąŜliwe, oznaczone symbolem MU-
2. Propozycja nazwy ulicy: „Bosmańska”.   
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/375/2009  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Wicie (dot. dz. nr 7/4; 7/10 ;8/1)  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. ( zał. Nr 26 ). 
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Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 
281/1 w JeŜycach)  . DRUK NR 79/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 27). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem p. Ewy Koguciuk, zam. 
Darłowo postanowił przedłoŜyć po obrady Rady Gminy Darłowo propozycję 
uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 281/1 o powierzchni 0,3599 ha połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym JeŜyce, stanowiącej własność Gminy Darłowo , w trybie 
przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• dz. nr 281/1 – teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych 
oraz produkcji rolnej, oznaczony symbolem MUR.” 

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/376/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 281/1 w 
JeŜycach)   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 28 ). 
 
 
Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 
135/4 w Dobiesławiu)  . DRUK NR 80/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 29). 



                                                    - 21 - 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem p. Romana Hamernik, 
zam. Dobiesław postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo 
propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 135/4 o powierzchni 0,3468 ha połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Dobiesław, stanowiącej własność Gminy Darłowo, w trybie 
przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• dz. nr 135/4 – teren łąk, pastwisk, nieuŜytków bez prawa zabudowy, 
oznaczony symbolem RZ.” 

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/377/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. dz. nr geodez. 135/4 w 
Dobiesławiu)   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 30 ). 
 
 
Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia prawa własności 
gruntu na rzecz uŜytkownika wieczystego  (dot. dz. nr 79/1 
w Dąbkach). DRUK NR 81/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 31). 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” 
w Darłowie Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady rady 
gminy propozycję sprzedaŜy prawa własności gruntu na rzecz uŜytkownika 
wieczystego.  
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: * 
dz. nr 79/1 - teren zabudowy usługami turystyki, maksymalny W.I.Z.0.5, 
oznaczony symbolem UT-2.”.  
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Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił AUTOPOPRAWKĘ do w/w projektu 
uchwały w związku z sugestiami radcy prawnego urzędu. DRUK NR 
81A/2009. (zał. Nr 32).  Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy prawa 
własności gruntu na rzecz uŜytkownika wieczystego. Paragraf 1 ma 
brzmienie: „WyraŜa się zgodę na sprzedaŜ prawa własności gruntu działki 
gruntu nr 79/1 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dąbki na rzecz 
uŜytkownika wieczystego Gminnego Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” w 
Darłowie.”  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
poinformował, Ŝe  komisja nie wydała Ŝadnej opinii  dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                                               

• p. Jan Małecki – radny:  zapytał radcy prawnego jaka jest 
róŜnica pomiędzy projektem oznaczonym jako DRUK NR 81/2009 
i 81A/2009. 

• p. Jakub Podruczny – radca prawny: w projekcie uchwały 
oznaczonym  jako DRUK NR 81/2009 paragraf 1 miał  brzmienie: 
wyraŜa się zgodę na nabycie prawa własności gruntu na rzecz 
uŜytkownika wieczystego dla działki gruntu nr 79/1 połoŜonej w 
obrębie ewidencyjnym Dąbki na rzecz Gminnej Spółdzielni 
„Samopomoc Chłopska” w Darłowie. Ten projekt nie posiadał 
asygnaty radcy prawnego.  Natomiast po poprawkach 
dokonanych przez radcę prawnego , paragraf 1 tego projektu ma 
brzmienie: „WyraŜa się zgodę na sprzedaŜ prawa własności 
gruntu działki gruntu nr 79/1 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
Dąbki na rzecz uŜytkownika wieczystego Gminnej Spółdzielni 
„Samopomoc Chłopska” w Darłowie.  Rada Gminy po prostu 
wyraŜa zgodę na zbycie prawa własności gruntu na rzecz 
uŜytkownika wieczystego.  

• p. Jan Małecki – radny: Gminna Spółdzielnia „Samopomoc 
Chłopska” nabędzie prawo własności działki nr 79/1 i na pewno 
będzie chciała od razu ją sprzedać. W dobie kryzysu gmina nie 
powinna pozbywać się wieczystego uŜytkowania, bo przecieŜ 
moŜe podnieść jego wysokość. 
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• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: potwierdził, Ŝe 
Gminna Spółdzielnia „Samopomoc Chłopska” w Darłowie nosi się 
z zamiarem sprzedaŜy w/w działki. 

• p. Józef Szymacha – radny: podał przykład swojej działki 
wielkości 7 arów w Dąbkach, którą posiada w wieczystym 
uŜytkowaniu od Starostwa Powiatowego. Na początku za 
uŜytkowanie płacił 700 zł, ale starostwo wykonało nowe operaty 
i podniosło stawkę za uŜytkowanie wieczyste na 3 tys. 300 zł. 

                                                        
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę wraz z w/w AUTOPOPRAWKĄ  pod głosowanie, w 
którym udział wzięło 13  radnych, głosując następująco: 2 głosy „za”, 
11 głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała   w sprawie 
sprzedaŜy prawa własności gruntu na rzecz uŜytkownika 
wieczystego  (dot. dz. nr 79/1 w Dąbkach)   NIE  została podjęta 
przez Radę Gminy Darłowo.  
 
 
Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta 
Gminy Darłowo do nabycia nieruchomości (dot. części 
działek nr geodez. 34/1 w Zagórzynie)  . DRUK NR 82/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 33). 
 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Agencji Nieruchomości 
Rolnych Oddział Terenowy w Szczecinie , Filia w Koszalinie postanowił 
przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. przejęcia na własność gminy 
części działek oznaczonych numerami geodezyjnymi: 34/1 o powierzchni 
0,20 ha; 32/1 o powierzchni 0,15 ha, połoŜonych w obrębie ewidencyjnym 
Zagórzyn, Gmina Darłowo”. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/378/2009  w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo 
do nabycia nieruchomości (dot. części działek nr geodez. 
34/1 w Zagórzynie)    została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. 
Nr 34 ). 
 
 
Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia 
słuŜebności przesyłu (dot. dz. nr 30 w Wiciu)  . DRUK NR 
83/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 35). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Energa-Operator S.A, 
Oddział w Koszalinie postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo 
propozycję uruchomienia procedury ustanowienia słuŜebności przesyłu dla 
działki gruntu nr 30, połoŜonej w miejscowości Wicie, stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. W planie zagospodarowania przestrzennego działka 
przeznaczona jest pod: 

• dz. nr 30 – drogi publicznej klasy drogi dojazdowej, oznaczone 
symbolem KD.” 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                               
                                                       
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/379/2009  w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności 
przesyłu (dot. dz. nr 30 w Wiciu)   została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. ( zał. Nr 36 ). 
 
 
Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia 
słuŜebności przesyłu (dot. dz. nr 280 w Kopań)  . DRUK NR 
84/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 37). 
                                                 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Energa-Operator S.A. 
Oddział w Koszalinie postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo 
propozycję uruchomienia procedury ustanowienia słuŜebności przesyłu dla 
działki gruntu nr 280 połoŜonej w miejscowości Kopań, stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• dz. nr 280- drogi publiczne klasy drogi dojazdowej, oznaczone 
symbolem KD”. 

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu 
p. MIROSŁAWOWI GAŁUSZKIEWICZOWI   , który   przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXVII/380/2009  w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności 
przesyłu (dot. dz. nr 280 w Kopań)  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. ( zał. Nr 38 ). 
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Ad.21. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował Radę Gminy Darłowo, Ŝe z Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Szczecinie  przyszło postanowienie sygn. Akt II 
SA/Sz811/09 z dnia 3 sierpnia 2009 r. w sprawie odrzucenia skargi p. 
Piotra Kobalczyka na uchwałę Rady Gminy Darłowo z dnia 26 
listopada 2008 r. Nr XXI/289/2008 w przedmiocie zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo.(zał. Nr 39). 
 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację do wiadomości, nie 
wnosząc uwag. 
 
 
Ad.22. Zakończenie sesji. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy Darłowo o 
godzinie  12.45   dnia 14 sierpnia  2009 roku. 
 
Sekretarz obrad: 
 
Jan Mikołajczyk 
 
                                                                
                                                     Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
                                                               Władysław Krakowiak 
Protokołowała: 
ElŜbieta Koralewska-Winiarek 
Kierownik Biura Rady  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


